

Lecture 2

Give Information about Yourself

(Informational Writing)

إعطاء معلومات عن نفسك
(الكتابة الإعلامية)

Grammar

1. Statements with be

2. Subject pronouns

3. Writing sentences

القواعد

١. البيانات مع be الي هي is,a...
٢. ضمائر الفاعل
٣. كتابة جمل

Simple present tense with be

Affirmative

Negative

I am from china.

I am not from Japan.

You are young.

You are not old.

She is a student.

She is not a student.

My mother and I are at home.

We are not at school.

Sami and Rolla are in New York city. They are not in Los Angles.

Contractions

You are = you're

I am = I'm

They are = they're

He is = he's

It is = it's

She is = she's

we are = we're

Are not = aren't

Is not = isn't

Pronouns are helpful in writing. They help you connect sentences without repeating the same nouns.

A pronoun is a word that replaces a noun.

Example: My brother is sick. He has a cold.

Two of the most common kinds of pronouns are subject pronouns and object pronouns.

الضمائر مفيدة في الكتابة. أنها تساعدك على اتصال الجمل دون تكرار الأسماء نفسها.
الضمير هي الكلمة التي تحل محل الاسم.
مثال: أخي مريض. لديه البرادة.
اثنين من الأنواع الأكثر شيوعا من الضمائر هي ضمائر الفاعل و ضمائر الصفة.

Subject pronouns (such as ***I, you, we, she, they***) can be the subject of a sentence.

ضمائر الفاعل (مثل أنا، أنت، نحن، هي، هم) أن يكون الفاعل في الجملة.

Name/ Noun	Subject Pronoun
<i>Francisco</i> is a student.	<i>He</i> is a student.
<i>Mrs. Moore</i> is a teacher.	<i>She</i> is a teacher.
<i>Francisco</i> and <i>Mrs. Moore</i> are busy.	<i>They</i> are busy.
<i>The building</i> is large.	<i>It</i> is large.

Singular Subject pronouns	Example
I	I speak Arabic and English.
You	You are a good student.
He, she , it	Hana is my sister. She is eighteen year old. Abdullah is my cousin. He works at a bank. I live in a flat. It is large.

Plural Subject Pronoun	Example
We	We have a new house. We read the news.
You	You are my best friend.
They	They need a new car. They are busy.

Mona

A simple sentence, also called an independent clause, contains a subject and a verb, and it expresses a complete thought. In the following simple sentences, subjects are in red, and verbs are in green.

- A. Some **students** **like** to study in the mornings.
- B. **Ahmad** and **Ali** **play** football every afternoon.
- C. **Ali** **goes** to the library and **studies** every day.

جملة بسيطة، وتسمى أيضا شرط مستقل، يحتوي على فعل وفاعل، وأنه يعبر عن فكر كاملة. في الجمل البسيطة التالية، الفاعل باللون الأحمر، والأفعال هي باللون الأخضر.
 A. بعض الطلاب يفضل الدراسة في الصباح. B. أحمد و علي يلعبون كرة القدم بعد ظهر كل يوم. C. علي يذهب إلى المكتبة ويدرس كل يوم.

These are all simple sentences. Note that sentence B contains a compound subject, and sentence C contains a compound verb. Simple sentences, therefore, contain a subject and verb and express a complete thought, but they can also contain a compound subjects or verbs.

هذه كلها جمل بسيطة. نلاحظ أن الجملة B يحتوي على فاعل المركب، و C جملة تحتوي على فعل المجمع. الجمل البسيطة، لذلك، تحتوي على فاعل والفعل والتعبير عن الفكر كاملة، ولكنها يمكن أن تحتوي أيضا على مركب الفاعل أو الأفعال.

A simple sentence has the most basic elements that make it a sentence: a subject, a verb, and a completed thought.

Examples of simple sentences include the following:

- Yusuf waited for the train.

"Yusuf" = subject, "waited" = verb

❑ The train was late.

"The train" = subject, "was" = verb

الجملة البسيطة وأهم العناصر الأساسية التي تجعل من الجملة: موضوع، والفعل، والفكر الانتهاء.

أمثلة على جمل بسيطة تشمل ما يلي:

انتظر يوسف للقطار.

"يوسف" = الفاعل، "انتظر" = الفعل؟

وكان القطار في وقت متأخر.

"القطار" = الفاعل، "كان" = الفعل

A compound sentence contains two independent clauses joined by a coordinator. The coordinators are as follows: *for, and, nor, but, or, yet, so*.

Coordinators are always preceded by a comma.

I tried to speak Spanish, *and* my friend tried to speak English.

She lives in New York, *but* her family lives in London.

You can take the train, *or* you can take a taxi. .

الجملة مجمع عبارتين مستقلة انضم اليهم منسق. المنسقين هي كما يلي: ل، و، ولا، ولكن، او، بعد، لذلك. ويسبق دائما المنسقين بفاصلة.

حاولت أن أتكلم الإسبانية، وصديقي حاول التحدث باللغة الإنجليزية.

تعيش في نيويورك، لكن عائلتها تعيش في لندن.

يمكنك أن تأخذ القطار، أو يمكنك أن تأخذ سيارة أجرة.

Subjects followed by verb in base form:

I like rice.

You look nice.

They think twice.

الفاعل يسبق الفعل في الماضي :

أود الأرز.

أنت تبدو لطيفة.

انهم يفكرون مرتين.

Subjects with verb in - s form:

She cooks well.

He goes to school on time.

It takes time.

الفاعل مع الفعل في - شكل S:

أنها تطبخ جيدا.

يذهب إلى المدرسة في الوقت المحدد.

الأمر يتطلب بعض الوقت.

Reading: Studying model paragraphs

2. Vocabulary:

- a. Classroom words
- b. Articles
- c. Adjectives
- d. Numbers from 1 to 20

قراءة: نموذج دراسة الفقرات
٢. المفردات:
أ. كلمات الفصول الدراسية
ب. مقالات
ج. الصفات
د. أرقام ١ حتى ٢٠

Francisco's School

Francisco Garcia is a student. He is fifteen years old. He is from Los Angeles, California. Mrs. Moore is his English teacher. She is kind and friendly. Francisco and Mrs. Moore are in the classroom now. They are in the English class. They are busy. Francisco is at a desk. Mrs. Moore is not at a desk. She is at the board. The classroom is not a big room. It is a small room. It is clean and colorful. The classroom is in a large building.

فرانسيكو مدرسة

فرانسيكو غارسيا هي طالبة. وهي عمرها خمسة عشر عاماً. وهي من لوس انجليس، كاليفورنيا. السيدة مور هي أستاذه الإنجليزية. انها نوع ودية. فرانسيكو والسيدة مور الآن في الفصول الدراسية. هم في الدرجة الإنجليزية. أنهم مشغولون. فرانسيكو هي في مكتب. السيدة مور ليست في مكتبي. هي عند اللوحة. الفصول الدراسية ليست غرفة كبيرة. هي غرفة صغيرة. أنها نظيفة وملونة. الفصول الدراسية في مبنى كبير.

My name is Abdurrahman Al-Hani. I am from Jeddah, Saudi Arabia. I am twenty-one years old. I speak Arabic and English. I am an engineering student at King Abdul Aziz University. I love all kinds of sports. My favorite sports are basketball and swimming. I also like to travel, play guitar, and go to parties with my friends.

اسمي عبد الرحمن الهاني. أنا من جدة، المملكة العربية السعودية. أنا عمري ٢١ سنة. وأنا أتكلم العربية والإنجليزية. أنا طالب الهندسة في جامعة الملك عبد العزيز. أنا أحب جميع أنواع الرياضة. الرياضة المفضلة هي كرة السلة والسباحة. افضل أيضا السفر، العزف على الغيتار، وإلى الذهاب لحفلات أصدقائي.

Vocabulary: (A) Articles

We use **a** or **an** before singular count nouns. Use **a** with singular count nouns that begin with a consonant sound. Use **an** with singular count nouns that begin with a vowel sound.

المفردات: المقالات
نستخدم **a** أو **an** قبل استخدام الأسماء. نستخدم **a** مع المفرد التي تبدأ بصوت ساكن. نستخدم **an** مع المفرد التي تبدأ بحرف علة.

article	rule	example
a, an	use a or an before general, singular count nouns. use a before consonants. use an before vowels (a, e, i, o, u).	Francisco is a student. There is a book. I eat an apple every day.
the	1. before specific nouns 2. when there is only one	I saw a movie. The movie was good. I went to the Ka'aba.

Vocabulary: (B) Adjectives

Adjectives describe or give information about people, places, or things.

Mrs. Moore is a *good* teacher.

The classroom is not a *big* room.

Adjectives go after the verb be or before a noun.

Add a comma(,) or the word (and) between adjectives.

المفردات: الصفات الصفات وصف أو إعطاء معلومات عن الأشخاص والأماكن، أو الأشياء. السيدة مور هي معلم جيد. الفصول الدراسية ليست غرفة كبيرة. الصفات ملاحقة الفعل أو قبل أن يكون اسماً. إضافة فاصلة (،) أو كلمة (و) بين الصفات.

1. The air is fresh and clean .	I am smart .
2. The tall woman runs every day.	Mrs. Moore is a good teacher.
3. There is a huge, beautiful park.	The classroom is big .

Numbers from 1 to 20

one	two	three	four	five	six
seven	eight	nine	ten	eleven	twelve
thirteen	fourteen	fifteen	sixteen	seventeen	eighteen
nineteen	twenty	desk	teacher	building	classroom
English class	student	board	good	busy	large
friendly	kind	colorful	small	clean	address
information	survey	first name	last name	nickname	description

administrative assistant	florist	photographer
artist	hairstylist	plumber
baker	homemaker	police officer
bank teller	journalist/reporter	professor
bus/taxi driver	judge	receptionist
businessperson	lawyer	salesperson
cook/chef	mail carrier	student
dentist	mechanic	teacher
doctor	nurse	veterinarian
electrician	painter	waiter
firefighter	pharmacist	photographer

اعداد) = Mona

<http://www.e1500.com/vb/f232.html>

منتديات التعليم عن بعد